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CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL NORD -
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 19 DE SETEMBRE DE 2024 / CONSEJO
DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL NORD - ACTA DE LA
SESIÓN ORDINARIA DEL DIA 19 DE SEPTIEMBRE DE 2024

En l´Alcaldía de Carpesa Plaça del Poble nº 4, a les 18:00 hores del día 19 de setembre
davall la Presidència de Maria Jose Ferrer San Segundo   es va reunir en sessió ordinaria, el
Consell de Districte dels Pobles del Nord, amb l´assistencia dels components del mateix; El
Vicepresident del Consell Carlos Mundina y els vocals   pel Grup municipal Partirt Popular
Rafael Lluna Borras, Jose Javier Lluesma Palanca i Eduardo Vicent Martín, pel Grup municipal
Compromis els vocals Ramón Estelles Feliu   i Joan Estelles Andres   pel Grup municipal
Socialista el vocal Pedro Hoyos Rodriguez, pel Grup municipal VOX, la vocal Anunciación Pons
Collado, actuan com a Secretari Francisco Martín

Assisteixen  a la sessió  les regidores del Ajuntament pel Grupo Municipal Socialista Nuria
Llopis i del Grupo Municipal Compromis Lucia Beamud
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació de l'acta de la sessió anterior
Lectura y aprobación del acta de la sesión anterior

La Presidencia pregunta a los vocales si hay alguna intervención sobre el acta de la sesión
anterior, y no habiendo manifestación alguna se aprueba por unanimidad.

2 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista sobre Connectivitat Pobles del Nord
Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre Conectividad Pobles del Nord

NURIA LLOPIS BORREGO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPALSOCIALISTA,
PEDRO HOYOS, AL CONSEJO DE DISTRITO DE POBLES DEL NORD.

Conectividad Pobles del Nord Hoy en día, los pueblos del norte no tienen una conectividad
óptima con la ciudad València en trasporte público. Los tiempos actuales para llegar al centro son
elevados, tienen numerosas paradas y, hacen menos competitivo al transporte público frente al
vehículo privado. Esto hace que el vehículo privado sea menos atractivo para los vecinos y
vecinas de la zona. 

Los vecinos y vecinas de los pueblos de València tienen el mismo derecho a tener un
trasporte público de calidad de la misma forma que lo tienen los vecinos y vecinas del resto de
barrios de València., ya que el lugar de residencia no debería ser nunca un elemento
diferenciador en los servicios públicos ni una barrera para que la ciudad se sume al transporte
público.

Esta problemática se incrementa cuando la necesidad de estos vecinos y vecinas aumenta,
por ejemplo en caso de urgencia cuando deban acudir al hospital.Por eso, desde el Partido
socialista entendemos que la movilidad en trasporte público debe ser una prioridad y uno de los
principales problemas a resolver que padecen los pueblos de València. Por eso entendemos que
deben mejorar las conexiones permitiendo a sus vecinos y vecinas poder desplazarse con
facilidad y de esta manera mejorar su calidad de vida. Por todo ello:Propuesta de acuerdo 1. Que
se pongan en servicio  en la mayor brevedad posible las líneas exprés que unan a cada uno de los
pueblos de València con el centro de la ciudad, con una sola parada en el trayecto que les permita
conectarse con la red de Metrovalencia o el resto de líneas de autobús. 

Por todo ello planteamos la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO
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1. Que se pongan en servicio  en la mayor brevedad posible las líneas exprés que unan a
cada uno de los pueblos de València con el centro de la ciudad, con una sola parada en el trayecto
que les permita conectarse con la red de Metrovalencia o el resto de líneas de autobús. 

2. Que estas líneas exprés tengan una frecuencia de paso elevada haciendo atractivo el uso de
transporte público. Además que mejore también la frecuencia de las líneas ya existentes que unen
a todos los pueblos. 

3. Que se mejore la conexión con los centros hospitalarios de referencia poniendo en servicio una
linea que conecte de manera rapida y eficiente los Pobles del Nord

 

DEBAT

Toma la palabra el vocal del Grupo municipal  Socialista Pedro Hoyos que procede a leer
la moción presentada sobre los problemas de conectividad de los vecinos dels Pobles del Nord.

Intervé el vocal del Grup municipal Popular Jose Luis Lluesma per a recordar que en huit
anys del govern anterior la situació de connectivitat no sols no es va millorar sinó que empitjore
com va ser el canvi de recorregut que allunye als veïns del centre de València amb la nova parada
de la Porta de la Mar decisió que es va adoptar sense comptar amb els veïns de les Pedanies.
 Este Govern ha millorat la connectivitat de les línies 16 i 26 este desembre i en l'actualitat amb
l'aprovació del Pla d'Inversions de renovació de la Flota es va acordar una inversió de 171
milions en 5 anys amb l'adquisició de 215 nous autobusos,145 estandar i   elèctrics , i 66 
articulados, híbrids i   4 minibuses . I amb l´aprovació del Pla Director de la Companyia (
2025/2030)  es pretén realitzar un profund estudi objectiu de les necessitats reals i aconseguir una
xarxa eficient i optima, i aconseguir de l'EMT siga una alternativa al vehicle privat.  La proposta
presentada preveu una nova línia sense determinar el seu cost econòmic, ni la seua afecció a
altres línies, ni la van realitzar durant els anys que van governar, per la qual cosa

Proposa la següent moció alternativa:

“Implementar el Pla Director de l'EMT 2025-2030, que actualment es troba en elaboració,
que servirà com a ferramenta per a planificar la reestructuració i millora de línies del conjunt de
la xarxa d'EMT i ajustar-les a les necessitats reals de la població. En este projecte que està previst
finalitze en el primer trimestre de 2025 s'analitzaran les dades de mobilitat de la ciutat de
València, les seues pedanies i el seu àmbit d'influència, contemplant també les relacions
d'intermodalitat amb altres operadors, la qual cosa permetrà en definitiva millorar el servici
prestat per EMT a la ciutadania”.

“Implementar el Plan Director de la EMT 2025-2030, que actualmente se encuentra en
elaboración, que servirá como herramienta para planificar la reestructuración y mejora de
líneas del conjunto de la red de EMT y ajustarlas a las necesidades reales de la población. En
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este proyecto que está previsto finalice en el primer trimestre de 2025 se van a analizar los datos
de movilidad de la ciudad de Valencia, sus pedanías y su ámbito de influencia, contemplando
también las relaciones de intermodalidad con otros operadores, lo que permitirá en definitiva
mejorar el servicio prestado por EMT a la ciudadanía”.

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Joan Estelles que defén una proposta mes
senzilla i sense necessitat d'inversions consistent en un reajustament adequat de les línies
existents 16 i 26, per a crear un anell que connectara tots els pobles entre si i la ciutat i altres
poblacions de L´Horta Nord, mitjançant la prolongació de l'itinerari de Alfara a Vinalesa de
cadascuna d'eixes línies, tram que és molt curt i resoldria part de la problemàtica. Considera que
la petició veïnal ha de resoldre's amb urgència i esta seria la millor proposta.

 

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció alternativa presentada que és aprovada per quatre vots a favor
( Grup Popular i VOX) , tres en contra ( Grup Socialista i Compromis) i dos abstencions (
Presidència i Vicepresidència).

3 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista sobre Reasfaltat del camí de Carpesa Moncada
Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre Reasfaltado del camino de
Carpesa Moncada

NURIA LLOPIS BORREGO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPALSOCIALISTA,
PEDRO HOYOS, AL CONSEJO DE DISTRITO DE POBLES DEL NORD.

El estado de la calzada del Camino de Carpesa Moncada, que une Poble Nou y Carpesa
actualmente se encuentra en mal estado, una realidad que afecta directamente a los vecinos y
vecinas de la zona en su día a día.  Este ayuntamiento acordó en una Junta de Gobierno Local del
mes de junio destinar una cantidad económica para el refuerzo y acondicionamiento del
pavimento de calles y caminos de algunas pedanías del término municipal. En este proyecto el
c a m i n o  d e  C a r p e s a  n o  s e  h a  c o n t e m p l a d o .

Es por ello que planteamos la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL NORD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 19
DE SETEMBRE DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL NORD - ACTA DE LA
SESIÓN ORDINARIA DE 19 DE SEPTIEMBRE DE 2024

5

1. Que el ayuntamiento reasfalte el Camino de Carpesa  Moncada, que une Poble Nou y Carpesa

 

DEBAT

Interviene el vocal del Grupo municipal Socialista Pedro Hoyos que procede a leer la
mocion presentada solicitando la intervencion urgente en el Camino de Carpesa.

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Joan Estelles per a apuntar que seria precís
també no sols el reasfaltat sinó realitzar algun tractament de permeabilització, pels problemes
existents amb les pluges, que són objecte d'una altra moció que el seu grup ha presentat.

Interviene el vocal del Grupo municipal Popular  Rafael Roca para manifestar que el actual
equipo de gobierno ha realizado en los últimos 12 meses un plan de inversion de mejora y
conservación de las aceras en las pedanías de Valencia por importe de 1,130.000 euros,
actuaciones coordinadas con los Alcaldes pedaneos. Desde la Delegación de Urbanismo se ha
previsto un plan de trabajo para las Pedanias para los proximos 9 meses, todo ello para paliar la
falta de inversiones en pedanias del gobierno anterior en este tema.

Por lo que presenta la siguiente mocion alternativa:

 

“Que l'Ajuntament continue invertint en les obres de renovació d'asfaltat, millores
d'accessibilitat o reurbanització de voreres en les pedanies de la ciutat amb la finalitat de pal·liar
el dèficit en la inversió de l'anterior Govern municipal que va portar a l'oblit de les pedanies en
les seues polítiques”.

“Que el Ayuntamiento continúe invirtiendo en las obras de renovación de asfaltado,
mejoras de accesibilidad o reurbanización de aceras en las pedanías de la ciudad con el fin de
paliar el déficit en la inversión del anterior Gobierno municipal que llevó al olvido de las
pedanías en sus políticas”.

 

VOTACIO

Se sotmet a votació la moció alternativa presentada que és aprovada per quatre vots a favor
( Grup Popular i VOX) , tres en contra ( Grup Socialista i Compromis) i dos abstencions (
Presidència i Vicepresidència).
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4 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 17
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Compromis sobre MOLÍ DELS ALTERS
Moción presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre MOLÍ DELS ALTERS

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL JOAN FRANCESC ESTELLÉS I ANDRÉS, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE POBLES DEL NORD

 

En Poble Nou es conserva un dels pocs molins que queden en l’horta: El Molí dels Alters.
Un edifici de propietat privada que compta amb el grau de protecció com a BRL. Este Molí de
principis del segle XIX forma part d'un conjunt constructiu integrat per una alqueria-habitatge i el
casal moliner més altres dependències agrícoles. L’edifici encara manté la disposició interior de
les dependències de l'antic molí i la part subterrània del circuit hidràulic del casal, si bé ja no
existeix la maquinària tradicional. A més, va ser el domicili del moliner i la seua família,
persones molt vinculades al poble.

Al novembre de 2020 a causa del mal temporal a la ciutat de València, l'antic molí va patir
un perillós afonament del sostre, deixant un reguer de teules i altres elements en la calçada.

La compra i rehabilitació d’este immoble va ser una reivindicació dels veïns i veïnes de
Poble Nou que només tenen l’alcaldia com a únic edifici dotacional important, edifici d’escasses
dimensions que impossibilita realitzar moltes activitats per part del veïnat.

L’ampla mobilització del poble va propiciar que la reivindicació fora atesa pel govern del
Botànic, que ho va incloure en els pressupostos participatius de la Generalitat en 2021. Amb un
pressupost de 310.000 euros i un informe de viabilitat positiu, la GVA tenia previst adquirir
l’immoble i realitzar l’encàrrec i redacció del Pla Director i documents necessaris d'estudi, d'ús,
necessitats i actuacions.

Des de la GVA es va iniciar el procés per comprar i rehabilitar l’edifici, fet que va
informar al govern municipal, per tal d’iniciar el procediment per determinar el preu de
l’immoble.

Des de l’entrada del Partit Popular als governs de la Generalitat i l’Ajuntament de
València, el procediment ha quedat totalment paralitzat i res més s’ha sabut respecte de la
compra del immoble i la seua rehabilitació. El Molí, edifici declarat com a Bé de Rellevància
Local, continua deteriorant-se progressivament, víctima del fum dels cotxes que embruten la
façana, sense que la Generalitat ni l’Ajuntament de València actuen per a frenar la deterioració i
la degradació que posen en risc la seua integritat i que ha provocat que El Molí dels Alters haja
entrat a formar part de la Llista Roja de Hispania nostra ,llista que recull aquells elements del
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patrimoni cultural espanyol que es troben sotmesos a risc de desaparició, destrucció o alteració
essencial dels seus valors, amb l'objectiu de donar-los a conèixer i aconseguir la seua
consolidació o restauració.

Per tot açò des del grup municipal Compromís presentem les següents:

 

PROPOSTES D’ACORD

1.         Que l’Ajuntament de València inste a la Generalitat Valenciana a complir amb allò
establert en la RESOLUCIÓ de 3 de maig de 2021, de la consellera de Participació,
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, per la qual s’estableixen els requisits,
terminis, procediment i calendari del procés pilot de participació ciutadana per a l’elaboració dels
primers pressupostos participatius de la Generalitat per a l’exercici 2022 i execute el projecte
votat per la ciutadania procedint a la immediata adquisició del Molí dels Alters i la seua cessió a
l’Ajuntament de València

2.         Que l’Ajuntament de València rehabilite l’immoble i destine el seu ús com a centre
cívic amb biblioteca i espais per a activitats culturals tal i com va demanar el veïnat de Poble
Nou.

 

DEBAT

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Ramon Estellés que procedix a llegir la
moció presentada. Explica que com motiu d'un procediment de votació popular en Poble Nou en
els primers pressupostos participatius de la Generalitat Valenciana es va acordar l'adquisició per
a usos públics del Moli dels Alters. La moció insta tant l'Ajuntament com a la Generalitat a
finalitzar el procés de compra i posada en servici per als ciutadans per a fins culturals

Intervé el vocal del Grup Popular Jose Luis Lluesma per a aclarir que va ser l'anterior
govern el que en un informe de l7 de maig de 2024 deia que l'Ajuntament no havia de comprar
l'immoble per estar inclòs en els citats Pressupostos Participatius de la Generalitat, en un procés
d'oferiment de venda realitzat per la propietat de l'immoble. El nou equip de govern per acord de
la Junta de Govern Local de 30 de juny de 2023 desestime l'oferiment de compra presentat per la
propietat al no haver-hi al·legacions presentades i per aixó

Presenta la següent moció alternativa:

“Abordar amb la Generalitat Valenciana l'estat i viabilitat del projecte d'adquisició del
Molí dels Alters que no va ser dut a terme pels governs autonòmic i municipal de PSOE i
Compromis en el mandat anterior”.

“Abordar con la Generalitat Valenciana el estado y viabilidad del proyecto de adquisición
del Molí dels Alters que no fue llevado a cabo por los gobiernos autonómico y municipal de
PSOE y Compromis en el mandato anterior”.
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Intervé el vocal del Grup municipal Compromis  Ramón Estelles per a manifestar que si
s'està sol·licitant ara , és obvi que no es va poder realitzar abans, i per això es demana que es
sigua actuant i s'insistisca a la Generalitat, la qual cosa no li agrada de l'alternativa presentada és
que el compromís només arriba a abordar amb la Generalitat, i els haguera agradat un major grau
d'implicació pel bé de Poble Nou.

Intervé la regidora del Grup municipal Compromis, Lucia Beamud, per a aclarir el procés
realitzat en l'anterior legislatura, per a evitar males interpretacions. Existia per l'anterior equip de
govern una voluntat clara de compra de l'immoble, però en aprovar-se la seua inclusió en el
procés participatiu de la Generalitat, i en guanyar, és la Generalitat qui rep el mandat popular
d'adquirir el Moli, per la qual cosa l'Ajuntament no podia seguir amb el procés de comprar. És
evident que es va produir un retard en el procés per part de la Generalitat, però era necessari
aclarir que sempre va haver-hi interés per l'Ajuntament d'assegurar el destí public de l'immoble.
Considera que és un assumpte important que s'hauria de reprendre i espera hi haja voluntat
política per a això del nou equip de govern.

Interviene la Presidencia para aclarar la fecha del informe antes citado era el 17 de marzo
del año 2023,  teniendo como antecedentes informes del 8 de marzo y 21 de abril del 2021 y para
dejar claro que el texto de la mocion alternativa recoge la voluntad del Ayuntamiento de abordar
con la Generalitat la situación creada

 

VOTACIO

Se sotmet a votació la moció alternativa presentada que és aprovada per quatre vots a favor
( Grup Popular i VOX) , tres en contra ( Grup Socialista i Compromis) i dos abstencions (
Presidència i Vicepresidència).

5 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 22
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Compromis sobre NETEJA DEL BARRANC DEL
PALMARET I MILLORA DEL DRENATGE A LA SÈQUIA DE LA FONT.
Mocion presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre LIMPIEZA DEL BARRANCO
DEL PALMARET Y MEJORA DEL DRENAJE EN LA ACEQUIA DE LA FONT.

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

  MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL JOAN FRANCESC ESTELLÉS I ANDRÉS, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE POBLES DEL NORD

 El Barranc del Palmaret, que transcorre íntegrament per terme de Carpesa, fou canalitzat
juntament amb un tram del Barranc del Carraixet el 2007, amb fondos FEDER de la Unió
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1.  

2.  

Europea, amb la finalitat d’evitar les avingudes d’aigua cícliques que inundaven tant les vies de
comunicació de l’Avinguda del Palmaret, com el Camí de Carpesa a Montcada, i deixaven el
poble de Carpesa inundat i pràcticament incomunicat.

 El fet és que des de la seua canalització, mai s’ha procedit a la neteja i sanejament del llit,
on han crescut canyars, arbres i plantes invasores que fan que en un hipotètic cas d’avinguda
d’aigua, aquesta no podria fluir pel llit i es desbordaria al seu pas per Carpesa, inundant de nou el
poble i els camins abans mencionats.

 Un altra vessant del problema és la de La Sèquia de la Font, sèquia que està en la relació
dels Francs, Marjals i Extremals que són propietat de l'Ajuntament de València. La Sèquia de la
Font rep les aigües de vessaments dels sobrants de reg dels ramals de les sèquies de Tormos,
Mestalla i Rascanya i tenen una escorrentia que aboca al barranc del Palmaret.

 Quan es produeixen pluges intenses en períodes de gota freda, els camps de cultiu del
marge dret del Camí de Carpesa a Montcada en direcció a Valencia, a partir del CVN no tenen un
drenatge adequat a les sèquies, que queden a l’altra banda del camí, i el desborden per dalt per
arribar als ramals de les sèquies i a la sèquia de la Font i desembocar en el Palmaret.

 

 

 

És per tot això que el Grup Municipal compromís presentem les següents:

PROPOSTES D’ACORD

Instar a l’Ajuntament de València per a que demane a la CHJ, que el més aviat possible
comence la neteja i retirada dels residus vegetals que impossibiliten el pas de l’aigua.
Instar a la Regidoria d’Agricultura que encete un projecte per modificar els punts de
drenatge dels camps de cultiu anomenats abans per a que l’aigua, en cas de pluges intenses
fluisca adequadament a les sèquies i al Palmaret.

DEBAT

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Joan Estellés per a defendre la moció
presentada , recordant que les obres de canalització del barranc del Palmaret es van realitzar l'any
2007, i que amb elles s'evite inundacions cícliques de vies importans de Carpesa que el deixaven
en part incomunicat. Eixe objectiu està en perill atés l'estat de conservació del barranc amb
vegetació, escombraries, a causa d'un mal ús de particulars i la no realització de treballs de neteja
per la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i explicar la gravetat de la situació que es pot
originar pel mal manteniment del Barranc. A això se li afig que les característiques de drenatge
dels terrenys situats en la zona de la piscina es canalitza per les séquies fins a la Séquia de la
Font, i esta si que és propietat de l'Ajuntament, i és l'encarregada d'enviar les aigües al Palmaret,
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per la qual cosa la seua neteja i conservació correspon a l'Ajuntament sent un assumpte urgent la
seua resolució. Se sol·licita, també, que per la Regidoria d'Agricultura es realitze un estudi sobre
el drenatge dels terrenys abans citats.

Intervé el vocal del Grup municipal Popular Jose Luis Lluesma recorda que el 17 de juliol
de 2018 el Partit Popular presente una moció sobre l'estat de conservació i la seua  mijora del
Barranco del Palmaret, aprobant-se una moció alternativa que mai es va realitzar. En el data 10
de març de 2020 es torna a presentar una altra moció pel Grup Popular sobre el mateix assumpte i
va ser rebutjada pel vocal Joan Estelles amb la mateixa argumentació. D'altra banda informar que
la Séquia de la Font és de la CHJ que va ser qui va expropiar els terrenys i realitzar el canal, però
com el seu grup és defensor dels valors ecologics del barranc es proposa la següent moció
alternativa:

“Primera.- Instar la CHJ que realitze un estudi, mitjançant professionals qualificats, sobre
el valor ecològic del Barranc i els seus voltants, que establisca proposades per a mantindre el
referit valor ecològic, assegurant la viabilitat de tota la seua flora i fauna.

Segona.- Fer extensiu este estudi, i les seues futures possibles intervencions al Barranc del
Palmaret de Dalt, el qual naix a dalt de Moncada i desemboca sobre l'altura de Vinalesa en el
Carraixet. Encara que este barranc no té règim hídric continu, és de singular interés tant cultural i
esportiu com a ecològic. De la mateixa manera, ampliar l'estudi al Barranc del Carraixet, pels
mateixos motius citats.

Tercera.- Instar la Confederació Hidrogràfica del Xúquer al fet que, sota la premissa de la
conservació del seu singular ecosistema, realitze el manteniment adequat i ecològic sobre el
Barranc del *Palmaret, procedint a la retirada dels residus que impossibiliten el pas de l'aigua,
així com dels elements de protecció tant com per a les persones i usuaris de les vies.

Quarta.- La regidoria d'Agricultura presentarà un escrit a les séquies que regulen l'entorn al
qual es fa referència perquè: (i) netegen els caixers i milloren la capacitat *escurridora del
sistema; i (*ii) insten els seus comuners perquè netegen els desguassos de les parcel·les”.

 

“Primera.- Instar a la CHJ que realice un estudio, mediante profesionales cualificados,
sobre el valor ecológico del Barranco y sus inmediaciones, que establezca propuestas para
mantener el referido valor ecológico, asegurando la viabilidad de toda su flora y fauna.

Segunda.- Hacer extensivo este estudio, y sus futuras posibles intervenciones al Barranco del
Palmaret de Arriba, el cual nace arriba de Moncada y desemboca sobre la altura de Vinalesa en
el Carraixet. Aunque este barranco no tiene régimen hídrico continuo, es de singular interés
tanto cultural y deportivo como ecológico. Del mismo modo, ampliar el estudio al Barranco del
Carraixet, por los mismos motivos citados.

Tercera.- Instar a la Confederación Hidrográfica del Júcar a que, bajo la premisa de la
conservación de su singular ecosistema, realice el mantenimiento adecuado y ecológico sobre el
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Barranco de El Palmaret, procediendo a la retirada de los residuos que imposibilitan el paso del
agua, así como de los elementos de protección tanto como para las personas y usuarios de las
vías.

Cuarta.- La concejalía de Agricultura presentará un escrito a las acequias que regulan el
entorno al que se hace referencia para que: (i) limpien los cajeros y mejoren la capacidad
escurridora del sistema; y (ii) insten a sus comuneros para que limpien los desagües de las
parcelas”.

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Joan Estelles per a manifestar els seus
dubtes sobre que la propietat de la séquia de la Font no siga de l'Ajuntament de València, esta en
la relació de Francs i Marjals,i això significa que és propietat de l'Ajuntament.

Intervé el Vicepresident Carlos Mundina, Delegat del Cicle Integral de l'Aigua , que
manifesta que es va sol·licitar informe als servicis municipals i que van comunicar que no era
propietat de l'Ajuntament la séquia de la Font. Tornarà a realitzar la consulta abans els dubtes
manifestats i es compromet al fet que si és de l'Ajuntament s'actuarà sobre la séquia. Coincidix en
la necessitat d'actuacions en el barranc del Palmaret, i així s'arreplega en la moció alternativa.
Quant al tema del drenatge, veu complicat la seua solució, atesos els usos tradicionals de reg per
gravetat.

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Joan Estelles per a aclarir que no se
sol·licita es regue al revés, sinó que si el drenatge no és correcte l'aigua s'acumula en els camps i
ix a les carreteres.

Interviene el vocal del Grupo municipal Popular  Eduardo Vicent para manifestar que no se
puede invertir el flujo natural de  de las aguas

Interviene la Presidencia para manifiesta que en el principal se está de acuerdo, y es
solicitar a la administración competente que limpie y conserve el barranco. Respecto a la
Acequia de la Font , existe el compromiso del Regidor Carlos Mundina de aclarar su titularidad y
si es municipal actuar. Y respecto a los problemas de drenaje será conveniente buscar solución en
común por los grupos políticos que puedan ser aprobadas en el Consejo.

 

VOTACIO

Se sotmet a votació la moció alternativa presentada que és aprovada per sis vots a favor (
Grup municipal Compromis, Grup Popular i VOX), un en contra (Grup socialista) i dos
abstencions ( Presidència i Vicepresidència).
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6 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Socialista sobre Millora freqüència línea 26
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre Mejora frecuencia línea 26
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

NURIA LLOPIS BORREGO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO
MUNICIPALSOCIALISTA, PEDRO HOYOS, AL CONSEJO DE DISTRITO DE
POBLES DEL NORD.

 

Una de los grandes reclamos de los vecinos y vecinas de los pueblos del norte de València
es la mejora de la frecuencia de la línea 26 de la EMT que los conecta. ¿Cuál es la frecuencia
actual de la línea 26 de la EMT que da servicio a los pueblos del norte de la cuidad y que
objetivos de mejora de frecuencia de la misma tiene la actual corporación municipal?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE MOVILIDAD

La línea 26, mejoró su conexión con la ciudad de València el pasado mes de diciembre,
pasando a finalizar su recorrido, dirección Valencia, en la calle Poeta Querol. Este cambio
obedecía a la voluntad de mejorar la conexión con el centro de la ciudad, puesto que ese es el
destino mayoritario de las personas que utilizan esta línea.

La frecuencia actual de la línea 26 de la EMT es similar a la que existía en los ejercicios
anteriores. En relación con las frecuencias de circulación, cabe señalar que los intervalos de paso
por las paradas de la Línea, en días laborables, se sitúan actualmente en los 24/25 minutos frente
a los 22/23 existentes anteriormente. Si se considera que el desplazamiento desde Porta de la
Mar, donde finalizaba el recorrido antes de la ampliación de la línea, hasta Poeta Querol suponía
8 minutos caminando o, en su caso, requería del transbordo con la Línea C1, lo cual implicaba,
en cuanto a tiempo, sumar el de la espera de ese autobús y el del propio recorrido que este
efectuaba, cabe concluir que quienes desean llegar al centro de la ciudad se ven claramente
favorecidos a pesar de esos dos minutos de incremento del intervalo de paso.

Abundando en esto, la aceptación del cambio de la ruta por parte de las personas usuarias
se ve reflejado de manera inequívoca en el incremento de la demanda que se ha producido en esta
línea. Así, mientras en los dos primeros cuatrimestres del año el conjunto de la red de EMT
Valencia ha crecido un 16,4 % respecto al año precedente, el crecimiento de la demanda de la
Línea 26 en idéntico periodo se sitúa en el 20,9%, claramente por encima de la media.

Los objetivos de mejora de la línea 26, así como del resto de la red de la EMT vendrán
definidos por el nuevo Plan director de la compañía 2025-2030, que empezó sus trabajos en el
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mes de mayo y que contempla un estudio en profundidad de los nuevos segmentos de movilidad
a todos los niveles que marcará el itinerario de la entidad para los próximos años. Con todos los
datos que aporte el plan director se adoptarán las medidas necesarias para conseguir una red de
que se adapte a las necesidades reales de la población. La nueva corporación quiere que la EMT
sea el actor principal de la movilidad motorizada en la ciudad de València. Para ello, tenemos
que conseguir que la red de la Empresa Municipal de Transportes sea una alternativa real al
vehículo privado y trabajar detalladamente en todas y cada una de sus diferentes líneas.

Para poder llevar a cabo las mejoras que establezca dicho plan director serán necesarios un
mayor número de autobuses, es por ello que, a diferencia de la anterior corporación municipal, se
ha planificado la incorporación y renovación de nueva flota de autobuses dentro de del plan de
inversiones plurianual. Se trata del primer plan de inversiones estratégico y plurianual de esta
envergadura en la historia de EMT y ha sido aprobado por el Ayuntamiento de València por un
total de 171.758.554 millones de euros, para la Empresa Municipal de Transportes entre los años
2024 y 2028. La mayor parte de esta cifra (118 millones) es para renovar la flota. A lo largo del
2024/2025 llegarán a EMT Valencia 26 autobuses eléctricos y 31 híbridos, 57 en total. En 2025
se adquirirán otros 41 autobuses, 45 en 2026, 39 en 2027 y 33 en 2028. Un total de 215 nuevos
autobuses, con una inversión cercana a los 118’3 millones, de los cuales 145 serán estándar y
eléctricos, 66 articulados e híbridos y 4 minibuses.

Y por tanto de ese plan director saldrá la frecuencia que haya que establecer para la línea
26.

7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Socialista sobre Molí dels Alters de Poble Nou
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre Molí dels Alters de Poble Nou
DIRIGIDA A:
C2312-GRANDES PROYECTOS-PATRIMONIO-CONTROL ADMTVO.

NURIA LLOPIS BORREGO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

 

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, PEDRO HOYOS, AL CONSEJO DE DISTRITO DE POBLES DEL
NORD.

 

El Molí dels Alters, situado en Poble Nou, está en estado de degradación, lo que genera
una clara desaparición. ¿Ha requerido este ayuntamiento la propiedad del Molí dels Alters a la
GVA para mantener el edificio en buen estado?

RESPUESTA:

JOSE MARI OLANO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI
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El edificio Molí dels Alters, situado en Poble Nou, no consta de propiedad municipal ni
tiene uso urbanístico dotacional, según muestran la siguiente imagen del visor municipal
SIGVAL (en el que parecen con diversas tramas y colores las propiedades municipales) y el
informe de circunstancias urbanísticas que se adjunta:

 

 

El Molí dels Alters aparece en la siguiente imagen delimitado por línea azul y fondo gris:
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No consta en el Servicio de Patrimonio ningún procedimiento que tenga por objeto
solicitar a la Generalitat la propiedad de dicho edificio.
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8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal socialista sobre Millora de les consultes mèdiques
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre Mejora de las consultas médicas
DIRIGIDA A:
C2314-DEVESA ALBUFERA-MAYORES-SANIDAD Y CONSUMO

NURIA LLOPIS BORREGO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, PEDRO HOYOS, AL CONSEJO DE DISTRITO DE POBLES DEL
NORD.

 

 Una de los grandes reclamos de los vecinos y vecinas de los pueblos del norte de València
es la mejora del servicio de consultas médicas que, a día de hoy, no cuenta con un servicio
diario.  ¿Qué objetivos de mejora tiene pensado la actual corporación municipal respecto a las
consultas médicas de los pueblos del norte de la ciudad?

RESPUESTA:

JOSE VICENTE GOSALBEZ PAYA - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SANITAT I CONSUM

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA,
PEDRO HOYOS, AL CONSEJO DE DISTRITO DE POBLES DEL SUD

 

Dado que el servicio de consultas médicas no es de competencia municipal, y disponiendo
el partido socialista de grupo en las Cortes Valencianas, corresponde a este instar a la GVA todo
lo relativo al servicio sanitario. Algo que desde la concejalía de Sanidad, y a pesar de no tener
ninguna competencia en este ámbito, es de nuestro máximo interés y preocupación.

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 23
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis sobre REFUGI DE MASSARROJOS
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre REFUGIO DE
MASSARROJOS
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS
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 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL ERNESTO ANDRÉS MIGUEL, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL NORD

 A Massarrojos tenim l’únic refugi de la Guerra Civil de tot el districte 17 de la ciutat de
València. Es tracta d’un bé patrimonial local representatiu de la nostra història contemporània i
un atractiu turístic que conservem als pobles del nord.

L’any 2020 el refugi antiaeri de Massarrojos va ser restaurat i declarat BRL.
immediatament després, es va incloure dins del circuït de visites dels refugis de la ciutat de
València. Des de fa un any el refugi no és visitable i a més, presenta una sèrie de desperfectes al
seu interior que no es reparen en tot aquest temps, i que al no realitzar-se un adequat
manteniment, el seu deteriorament va en augment. Segons la llei de patrimoni 9/2017 del 7
d’abril, l’Ajuntament de València té la obligació de fer un manteniment els BRL’s, a difondre el
seu patrimoni i a fer-lo accessible a totes les persones,

Per tot açò des del Grup Municipal Compromís formulem la següent pregunta:

Quan està previst esmenar les deficiències que presenten a l’interior del refugi? Quan
podrà tornar a ser accessible i visitable?

 

 

 

 

 

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»

RESPUESTA:

JOSE LUIS MORENO MAICAS - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
D'ACCIÓ CULTURAL, PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS
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PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL ERNESTO ANDRÉS MIGUEL, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE
POBLES DEL NORD

A Massarrojos tenim l’únic refugi de la Guerra Civil de tot el districte 17 de la ciutat de
València. Es tracta d’un bé patrimonial local representatiu de la nostra història contemporània i
un atractiu turístic que conservem als pobles del nord. L’any 2020 el refugi antiaeri de
Massarrojos va ser restaurat i declarat BRL. Immediatament després, es va incloure dins
del circuit de visites dels refugis de la ciutat de València. Des de fa un any el refugi no és
visitable i a més, presenta una sèrie de desperfectes al seu interior que no es reparen en
tot aquest temps, i que al no realitzar-se un adequat manteniment, el seu deteriorament va en
augment. Segons la llei de patrimoni 9/2017 del 7 d'abril, l’Ajuntament de València té l'obligació
de fer un manteniment els BRL’s, a difondre el seu patrimoni i a fer-lo accessible a totes les
persones.

Per tot açò des del Grup Municipal Compromís formulem la següent pregunta:

Quan està previst esmenar les deficiències que presenten a l’interior del refugi? Quan podrà
tornar a ser accessible i visitable?

RESPOSTA:

En l'any 2023 es van constatar greus deficiències en la conservació del refugi, en especial per
caiguda de rajoles de les boques d'accés i per curtcircuits reiterats, que feien desaconsellable la
visita, en previsió de mals majors.
S'està estudiant el problema, però no té una solució fàcil
Hi ha dos línies d'actuació:
1. Protecció dels accessos amb malla seguint la forma de les voltes per evitar danys en les
persones que entren a l'espai. La consolidació in situ sembla impracticable per l'extrema humitat
de l'ambient.
2. Replantejament de l'enllumenat interior, cap a dos fronts:
a) Substitució del sistema actual per un de baix voltatge, que és el que s'empra habitualment en
coves i espais amb alta humitat per evitar accidents.
b) Ús de materials resistents a la corrosió que provoca el PH àcid dels afloraments calcaris
com es el cas dels terrenys on s'ubica el refugi.

Tots dos problemes s'estan estudiant i requeriran pressupost per a dur-les a terme.

El servici de Patrimoni Històric i Artístic ha sol·licitat pressupost per a realitzar reparacions en
diversos espais culturals, museístics i monumentals, i en funció de les prioritats i urgències, i
d'acord amb els principis d'actuació de perillositat, urgència i valor patrimonial, s'escometran
estes actuacions. Una vegada es resolguen les deficiències anteriorment esmentades, es procedirà
a la reobertura del refugi.

  RESPUESTA:
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En el año 2023 se constataron graves deficiencias en la conservación del refugio, en
especial por caída de baldosas de las bocas de acceso y por cortocircuitos reiterados, que hacían
desaconsejable la visita, en previsión de males mayores.
Se está estudiando el problema, pero no tiene una solución fácil.

Hay dos líneas de actuación:

1. Protección de los accesos con malla siguiendo la forma de las vueltas para evitar daños
en las personas que entran al espacio. La consolidación in situ parece impracticable por la
extrema humedad del ambiente.

2. Replanteamiento del alumbrado interior, hacia dos frentes:

a) Sustitución del sistema actual por uno de bajo voltaje, que es el que se emplea
habitualmente en cuevas y espacios con alta humedad para evitar accidentes.

b) Uso de materiales resistentes a la corrosión que provoca el PH ácido de los
afloramientos calcáreos como se el caso de los terrenos donde se ubica el refugio.

Ambos problemas se están estudiando y requerirán presupuesto para llevarlas a cabo.

El servicio de Patrimonio Histórico y Artístico ha solicitado presupuesto para realizar
reparaciones en varios espacios culturales, museísticos y monumentales, y en función de las
prioridades y urgencias, y de acuerdo con los principios de actuación de peligrosidad, urgencia y
valor patrimonial, se acometerán estas actuaciones. Una vez se resuelvan las deficiencias
anteriormente mencionadas, se procederá a la reapertura del refugio.
         

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 24
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis sobre PROJECTE ANTIGA
CARRETERA DE DIPUTACIÓ CV-308
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre PROYECTO ANTIGUA
CARRETERA DE DIPUTACIÓN CV-308
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PRESUPUESTOS-PEDANÍAS

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS
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 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL ERNESTO ANDRÉS MIGUEL, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL NORD

Des de fa molt anys el NHT de Massarrojos (BRL) ve patint l’augment exponencial en el
trànsit de vehicles com a forma de comunicació entre alguns pobles del seu entorn, principalment
Montcada, i la ciutat de València. Aquesta circumstància ha resultat en un augment en les
molèsties acústiques i contaminants que aquestes provoquen en la seua població.

Des de l’any 2015, els servicis de l’Ajuntament de València, conjuntament amb la
Diputació de València, han estat traçant i establint uns projectes que podries ficar solució a
aquest greu problema que pateixen els veïns i veïnes de Massarrojos,

per tot açò des del Grup Municipal Compromís formulem la següent pregunta:

En quina situació es troben els projectes per a la construcció d’una vial alternatiu a
l’actual carretera? Quins terminis es contemplen per a la seua execució?

RESPUESTA:

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓN DE HACIENDA Y PRESUPUESTOS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL ERNESTO ANDRÉS MIGUEL, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE
POBLES DEL NORD

En quina situació es troben els projectes per a la construcció d’una vial alternatiu a l’actual
carretera? Quins terminis es contemplen per a la seua execució?

RESPOSTA:

D'una banda, mitjançant Acord de la Junta de Govern Local de 19 de juliol de 2024, es va
acordar aprovar el Conveni a subscriure entre la Diputació de València i els Ajuntaments de
Moncada, València i Rocafort, per al finançament i execució de les obres de “Condicionament i
millora de seguretat viària del Camí de Camarena. tram: intersecció CV-310 – intersecció Cami
Verònica amb Camí Calciners” (S-476/P), que forma part del “Programa per a la millora dels
camins d'interés territorial de la província de València”, que està desenrotllant la Diputació de
València. El referit conveni està, per tant, en tràmits per a la seua formalització i mitjançant el
mateix els ajuntaments aportaran els terrenys necessaris i la Diputació executarà les obres.

Respecte al camí de connexió entre el Camí del Palmar Camarena i l'antiga CV-308
(Rocafort- Moncada), el projecte es va redactar, però no s’ha aprovat encara ja que la Generalitat
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Valenciana va informar que havia de sotmetre's a avaluació ambiental ordinària. Des de
l'Ajuntament de València, prèvia reunió amb la Diputació, s'instarà a esta que reprenguen el
projecte esmentat, modificant el que siga necessari i realitzant estudi d'impacte ambiental perquè
puga sotmetre's el projecte al procediment d'avaluació d'impacte ambiental requerit.

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 20
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis sobre REHABILITACIÓ DEL
PATRONAT DE BENIFARAIG
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre REHABILITACIÓN DEL
PATRONATO DE BENIFARAIG
DIRIGIDA A:
C2302-RECURSOS HUMANOS-CENTRALES TÉCNICOS-CONTRATACIÓ

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL RAMON ESTELLÉS I FELIU, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL NORD

 

El Patronat de l'Obra de San José és un edifici amb nivell de protecció 2, per la qual cosa,
pel seu valor històric/artístic ha de ser conservat, preservant els elements definitoris de la seua
estructura arquitectònica i/o aquells elements constructius singulars d'intrínsec valor que
existisquen en l'immoble.

Gràcies al procés participatiu Decidim VLC impulsat pel govern de Joan Ribó, es va
iniciar la redacció del projecte bàsic i d'execució per a la rehabilitació del Patronat de Benifaraig
que va iniciar la licitació el 18 d'agost de 2022 adjudicant-se el 12 de juliol de 2023 a la mercantil
Vetges Tu i mediterrània SLP.

Com que el termini d’execució era de dos mesos i ha passat un any, entenent que el
projecte estarà ja redactat. Donat que comencen ara a projectar el pressupost de 2025, formulem
la següent pregunta.

Van a incloure en el pressupost 2025 el cost de la rehabilitació del Patronat que es va
estimar al plec en un cost de 499.691,73€ per poder acollir activitats de caràcter cultural
promogudes per les diferents associacions i entitats de Benifaraig com es va demanar en la
proposta?

RESPUESTA:

MARIA JULIA CLIMENT MONZO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS CENTRALS TÈCNICS
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CONSELL DE DISTRICTE DE LA DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL
NORD Contestació a la pregunta que presenta el Grup Municipal Compromís sobre
REHABILITACIÓ DEL PATRONAT DE BENIFARAIG”

El projecte d'obres per a la rehabilitació de l'edifici del Patronat de Benifaraig es troba actualment
en redacció. La dificultat tècnica que comporta la rehabilitació d'un edifici dotat d'una especial
protecció patrimonial ha condicionat el termini de redacció del projecte.

En este sentit, durant la redacció del projecte s'ha dut a terme una primera intervenció en
l'edifici destinada a l'eliminació dels elements impropis d'este, la qual va requerir d'un previ
estudi arqueològic, del dictamen de la Comissió Tècnica de Patrimoni i de la posterior
intervenció en l'edifici, prèvia tramitació i obtenció de les autoritzacions corresponents per part
de la Conselleria de Cultura. Amb la informació derivada de l'estudi arqueològic previ i de la
intervenció realitzada ha pogut continuar-se la redacció del projecte, la qual es troba en les seues
últimes fases, per a la seua posterior supervisió pels servicis tècnics municipals, dictamen de la
Comissió de Patrimoni i aprovació municipal. Serà el projecte de les obres el que determine el
pressupost final d'estes.

CONSELL DE DISTRICTE DE LA DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL
NORD

Contestación a la pregunta que presenta el Grupo Municipal Compromís sobre
“REHABILITACIÓ DEL PATRONAT DE BENIFARAIG” 

El proyecto de obras para la rehabilitación del edificio del Patronato de Benifaraig se
encuentra actualmente en redacción. La dificultad técnica que conlleva la rehabilitación de un
edificio dotado de una especial protección patrimonial ha condicionado el plazo de redacción del
proyecto.

En este sentido, durante la redacción del proyecto se ha llevado a cabo una primera
intervención en el edificio destinada a la eliminación de los elementos impropios del mismo, la
cual requirió de un previo estudio arqueológico, del dictamen de la Comisión Técnica de
Patrimonio y de la posterior intervención en el edificio, previa tramitación y obtención de las
autorizaciones correspondientes por parte de la Consellería de Cultura. Con la información
derivada del estudio arqueológico previo y de la intervención realizada ha podido continuarse la
redacción del proyecto, la cual se encuentra en sus últimas fases, para su posterior supervisión
por los servicios técnicos municipales, dictamen de la Comisión de Patrimonio y aprobación
municipal. Será el proyecto de las obras el que determine el presupuesto final de las mismas.

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 18
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis sobre ACCESSIBILITAT EDIFICIS
MUNICIPALS A BORBOTÓ
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre ACCESIBILIDAD EDFICIOS
MUNICPALES EN BORBOTÓ
DIRIGIDA A:
C2302-RECURSOS HUMANOS-CENTRALES TÉCNICOS-CONTRATACIÓ
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LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL JOAN FRANCESC ESTELLÉS I ANDRÉS, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE POBLES DEL NORD 

 

El govern de Joan Ribó va posar en marxa un Pla d’accessibilitat d’edificis municipals amb
la realització d'una auditoria de 307 edificis municipals. Durant els anys de govern es van
escometre les obres necessàries per adaptar els més de 100 edificis que no eren accessibles per a
persones amb mobilitat reduïda. En maig de 2023 estaven adaptats quasi el 100%, excepte alguns
que encara tenien algun element a solucionar per garantir la seua total accessibilitat i que es
trobaven en fase de redacció de projecte d’execució o bé amb el projecte redactat pendent de la
seua aprovació. En eixe cas es trobava l’edifici de Borbotó en plaça del Moreral, 2.

Poden indicar si ja han executat les obres necessàries perquè l’edifici siga totalment
accessible acomplint la normativa d’accessibilitat així com el número d’expedient on es troba la
intervenció?

RESPUESTA:

MARIA JULIA CLIMENT MONZO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS CENTRALS TÈCNICS

CONSELL DE DISTRICTE DE LA DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL
NORD Contestació a la pregunta que presenta el Grup Municipal Compromís sobre
ACCESIBILITAT EDIFICIS MUNICIPALS BORBOTÓ”

Amb data 24-11-2021, des del Servici d'Arquitectura i Servicis Centrals Tècnics es va
aprovar tècnicament el Projecte Bàsic i d'Execució de les obres de l'edifici municipal situat en
plaça Moreral, 2 de Borbotó, adscrit al Servici de Persones Majors o d'Envelliment Actiu
(expedient 01201/2020/579). Després de la seua aprovació, el projecte va ser remés al servici
gestor.

CONSELL DE DISTRICTE DE LA DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL
NORD Contestación a la pregunta que presenta el Grupo Municipal Compromís sobre
“ACCESIBILITAT EDIFICIS MUNICIPALS BORBOTÓ”

Con fecha 24-11-2021, desde el Servicio de Arquitectura y Servicios Centrales Técnicos se
aprobó técnicamente el Proyecto Básico y de Ejecución de las obras del edificio municipal sito
en plaza Moreral, 2 de Borbotó, adscrito al Servicio de Personas Mayores o de Envejecimiento
Activo (expediente 01201/2020/579). Tras su aprobación, el proyecto fue remitido al servicio
gestor. 
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13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 19
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis sobre PANTALLA ACÚSTICA
BENIFARAIG
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis sobre PANTALLA ACÚSTICA
BENIFARAIG
DIRIGIDA A:
C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL JOAN FRANCESC ESTELLÉS I ANDRÉS, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE POBLES DEL NORD

En el mes de maig, el veïnat de Benifaraig es va assabentar a través d'un mitjà de
comunicació de l'anunci del projecte de pacificació de la carretera CV-315 al seu pas per
Benifaraig i de la retirada de la pantalla acústica que hi ha instal·lada.
La pacificació de la carretera CV-315 va ser un projecte dissenyat i planificat pel govern de Joan
Ribó, que comporta una mesura necessària per a poder reduir el trànsit, la velocitat i seguretat,
millorar el benestar l’aire i les emissions de gasos amb efecte d’hivernacle i la retirada de la
pantalla acústica.

És per tot allò que es formula la següent pregunta: Quins tràmits s'han de seguir per a la
retirada de la pantalla acústica? Quan està prevista? Quan es realitzaran els mesuraments de
contaminació acústica en eixe punt en concret? En cas que s’hagen dut a terme, sol·licitem
s’adjunte el resultat del mateix/os o nombre d’expedient i visor. 

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»

RESPUESTA:

CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MILLORA CLIMÀTICA, ACÚSTICA I EFICIÈNCIA ENERGÈTICA

RESPOSTA: PANTALLA ACÚSTICA BENIFARAIG.
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1. Una vegada executat el projecte de modificació de les característiques de la carretera per
part de la Diputació de València i sent que s'ha comprovat que esta obra complix amb els
requeriments que es van indicar per part del Servici de Millora Climàtica en el seu moment
s'entén que pot procedir-se a la retirada de la pantalla acústica ja que es compliran els objectius
de qualitat acústica.

 

2. Una vegada finalitzats els tràmits previstos.

 

3. Les obres executades en la carretera CV-315 complixen amb els objectius de qualitat
acústica exigits.

 

4. No procedix.

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000018-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 21
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis sobre TV BORBOTÓ
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Comnpromis sobre TV BORBOTÓ
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PRESUPUESTOS-PEDANÍAS

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

 

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL RAMON ESTELLÉS I FELIU, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL NORD

 

El dia 13 de març es va adquirir una Smart TV marca Samsung de 55" per un import de
479 euros. Es va comprar mitjançant un contracte menor en una botiga del barri de Benicalap per
a l'alcaldia de Borbotó.

Podrien indicar-nos quin és l'ús al qual es destina aquesta televisió i on està situada
exactament dins de l'edifici destinat a l'alcaldia?

RESPUESTA:
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MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓN DE HACIENDA Y PRESUPUESTOS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU BLANCA
MELIÀ LAPRESTA I EL VOCAL RAMON ESTELLÉS I FELIU, EN EL SEU NOM IEN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE
POBLES DEL NORD 

El dia 13 de març es va adquirir una Smart TV marca Samsung de 55" per un import de
479 euros. Es va comprar mitjançant un contracte menor en una botiga del barri de Benicalap per
a l'alcaldia de Borbotó.

Podrien indicar-nos quin és l'ús al qual es destina aquesta televisió i on està situada
exactament dins de l'edifici destinat a l'alcaldia?

RESPOSTA:

La televisió en qüestió està instal·lada en estos moments en el Centre de Majors on servix
de distracció per a les persones que acudixen al susdit Centre en Borbotó i sempre sota el control
de l'Alcaldia i el responsable del Centre.

15 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
Precs i preguntes
Ruegos y preguntas

16 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
Intervencions veïnals
Intervenciones vecinales

1.- Carpesa Tria 

Joan Estelles



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL NORD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 19
DE SETEMBRE DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL NORD - ACTA DE LA
SESIÓN ORDINARIA DE 19 DE SEPTIEMBRE DE 2024

28

##ANEXO-2062713##
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Josep Duart
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##ANEXO-2062715##
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2.- Vecina
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##ANEXO-2062717##

 

La Presidencia comunica que la sesión del siguiente Consell de Pobles del Nord será el dia
28 de noviembre de 2024.

 I no havent mes assumptes a tratar s´alça la sessió sent les 19,10  hores,  extenent-se la
present Acta, que firma amb mi la Presidencia, de tot axió com a Secretari done fe.


